
 

 

Protokół Nr XXXVIII/2013 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 31 października 2013r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
30 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 11 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz 

Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 14 innych zaproszonych osób. 

 

Nieobecni Radni: 

1) Marek Banaszek 

2) Jan Łuczak 

3) Bogusław Pawłowicz 

4) Stefan Żołynia 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do nin. protokołu. 

 

W Sesji udział wzięli uczniowie Gimnazjum w Wierzchowie. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy. 

 

Obrady protokółowała: 

 

1. Klaudia Kalinowska – Kierownik referatu gospodarki komunalnej, rolnictwa  

i ochrony środowiska. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XXXVIII Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o 

samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 



5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Ocena stanu realizacji budżetu Gminy Wierzchowo za I półrocze 2013r. 

10. Informacja Wójta Gminy na temat stanu zaawansowania realizacji zadań pn.: 

a) „Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej dla 

miejscowości Otrzep i Świerczyna oraz zakup zestawu asenizacyjnego do 

obsługi sieci”, 

b) „Budowa kanalizacji sanitarnej ściekowej dla miejscowości Świerczyna, 

Otrzep, Sośnica, Będlino na terenie Gminy Wierzchowo”. 

11. Informacja z realizacji pozostałych inwestycji zaplanowanych do wykonania w 2013 

roku na terenie Gminy Wierzchowo. 

12. Informacja z zakresu organizacji i przebiegu wypoczynku wakacyjnego dzieci i 

młodzieży w Gminie Wierzchowo w 2013 roku. 

13. Ocena organizacji i przebiegu Dożynek Gminnych `2013 w Gminie Wierzchowo. 

14. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie ponownej skargi Pana Mirosława Szmidta na działalność Wójta 

Gminy Wierzchowo – druk nr 272, 

b. w sprawie wniesienia przez gminę Wierzchowo dopłaty do spółki z 

ograniczoną odpowiedzialnością w organizacji – druk nr 273, 

c. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu użytkowego oraz 

zwolnienia z obowiązku oddania w najem lokalu użytkowego w drodze 

przetargu – druk nr 274, 

d.  w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – druk nr 275, 

e.  w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Wierzchowo – druk nr 276, 

f. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok 

– druk nr 277, 

g. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

na 2014 rok – druk nr 278, 

h. w sprawie zmiany w budżecie Gminy Wierzchowo na 2013 rok – druk nr 279, 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

16. Komunikaty i sprawy różne 

- informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych za 2012 rok osób 

wymienionych w art. 24h ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne istotne dla 

Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby 

zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 



 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXXVII Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 19 września 2013 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych 

w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 

52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXVII 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowiące załącznik 

nr 3 do nin. protokołu Radni otrzymali przed sesją. 

Wójt na sesji uzupełnił swoje sprawozdanie o następujące informacje: 

 

 w miejscowości Otrzep, w związku z budową kanalizacji sanitarnej w tej 

miejscowości powstał spór, który konkretnie dotyczy budowy i instalacji zbiornika 

bezodpływowego na działce, na której wybudowano plac zabaw dla dzieci. W 

związku z zaistniałą sytuacją mieszkańcy poprosili o pomoc telewizję, która 30 

października w tej sprawie nagrywała reportaż. 

Wójt przedstawił cały etap realizacji budowy kanalizacji i placu zabaw w 

miejscowości Otrzep, począwszy od projektowania sieci i placu zabaw do prac 

budowlanych. Projekt na budowę kanalizacji był przygotowany w 2002 roku, jest 

pozwolenie na budowę. Wszyscy mieszkańcy wiedzieli, że w tej miejscowości będzie 

prowadzona kanalizacja i że w tym miejscu będzie przepompownia ścieków, a później 

(w poprzedniej kadencji 2006-2010) powstał projekt na plac zabaw i z czystą 

świadomością podjęto decyzję, że na tej działce będzie zlokalizowany plac zabaw. 

Nieszczęście polega na tym, że element zabawowy, który przez pomyłkę 

zamontowano na placu zabaw w Otrzepie, a powinien być zamontowany na placu 

zabaw w Żeńsku został zdemontowany w trakcie wykonywania robót ziemnych 

związanych z systemem kanalizacyjnym, tj. budową zbiornika bezodpływowego, 

który do czasu wybudowania ciągu kanalizacyjnego do Wierzchowa zastąpi 

przepompownię ścieków. Zbiornik bezodpływowy zainstalowany jest na głębokości 

2,5 m i nie przeszkadza by zdemontowany element zabawowy mógł wrócić na swoje 

miejsce. W związku z zaistniałą sytuacją może być dylemat, jeżeli Wójt podejmie 

decyzję, że element zabawowy nie wróci na miejsce, a zostanie zamontowany tam, 

gdzie powinien być tzn. w miejscowości Żeńsko. 

Wójt powiedział, że ubolewa nad tym, co się stało, media są ostatecznością w takich 

sprawach, ponieważ jest to błaha sprawa , która powinna być wyjaśniona i rozwiązana 



lokalnie w sołectwie, czy gminie. Nie będzie ponosić odpowiedzialności za decyzje 

jednej osoby, która nie patrząc na dobro wspólne postanowiła rozmawiać z mediami 

zamiast rozmawiać z Radnymi, czy przyjść do Urzędu Gminy. 

 w dniu 7 października 2013 roku odbyło się nadzwyczajne zgromadzenie wspólników 

spółki „PKS Złocieniec Sp. z o.o. w organizacji”, na którym wyrażono przekonanie o 

potrzebie wniesienia do spółki w organizacji dopłat w wysokości 1000 zł w stosunku 

do jednego udziału na cele związane z rozpoczęciem działalności. Gmina Wierzchowo 

posiada 10 udziałów w spółce, co przedkłada się na kwotę 10.000 zł. Środki wniesione 

przez wszystkich wspólników przeznaczone byłyby na obsługę prawną spółki, 

zgłoszenie spółki do sądu KRS, prowadzenie ksiąg spółki, rejestracja ZUS, US, koszty 

organizacyjne, zakup sprzętu komputerowego i oprogramowania, ubezpieczenie OC 

spółki, ubezpieczenie OC pojazdów, rejestracja pojazdów. W chwili obecnej spółka 

nie posiada środków, z których pokryłaby powyższe koszty. 

W związku z powyższym Wójt zwrócił się z prośbą do Radnych o przyjęcie uchwały 

w sprawie wniesienia przez Gminę Wierzchowo dopłaty do spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością w organizacji. Wójt dodał, że z informacji Starosty Drawskiego 

wynika, że gminy nie będą więcej dofinansowywać spółki, dalej będzie ona 

funkcjonować na podstawie zaciągniętych kredytów, które być może będziemy 

poręczać, a to z kolei może wpłynąć na nasze zadłużenie i na nasze możliwości 

kredytowe. 

 w związku ze śmiercią lekarza Ryszarda Skowyry z mocy prawa przestał 

funkcjonować Ośrodek Zdrowia w Wierzchowie. Wójt poinformował o 

przedsięwzięciach, które był zobowiązany podjąć w związku z zaistniałą sytuacją. 

Wójt podziękował wszystkim, którzy nie dopuścili do zamknięcia Ośrodka Zdrowia i 

podjęli działania, by od 1 listopada br. Ośrodek mógł funkcjonować, a lekarz mógł 

świadczyć usługi. W chwili obecnej pracownicy Ośrodka pracują nieodpłatnie. 

Na zapytanie Radnej Heleny Jutrzenka-Trzebiatowskiej, czy lekarz będzie miał 

wystarczającą liczbę deklaracji, Wójt odpowiedział, że w chwili obecnej jest 

złożonych około 2.500 deklaracji, składanie i zbieranie deklaracji przebiega 

prawidłowo, dalsze funkcjonowanie Ośrodka jest na dobrej drodze. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 



1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 10/2013 i Protokół Nr 11/2013 stanowi załącznik nr 5 do nin. 

protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, 

Hendlu, Usług, Bezpieczeństwa i Porządku publicznego – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 10/2013 i Protokół Nr 11/2013 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury, Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki 

Społecznej – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 11/2013i Protokół Nr 12/2003 stanowi załącznik nr 7 do nin. 

protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 9/2013i Protokół Nr 10/2013 stanowi załącznik nr 8 do nin. 

protokołu.  

Przy omawianiu projektu uchwały w sprawie wniesienia przez Gminę Wierzchowo 

dopłaty do spółki z ograniczona odpowiedzialnością w organizacji Radny Ryszard 

Borowicz poruszył sprawę likwidacji linii autobusowej o godz. 10
00

 ze Świerczyny do 

Wierzchowa, zaapelował o utrzymanie tej linii, ponieważ jest to najbardziej odpowiednia 

pora na dojazd do lekarza w Wierzchowie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
15

- 11
30

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

11 radnych i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym, 

tj. w dniu 28 października 2013r. wpłynęła jedna interpelacja Radnego Bogusława 

Pawłowicza o treści: 

Zwracam się z prośbą o podniesienie stawki godzinowej za udział w akcjach i szkoleniach o 

dwa złote z dniem 01.01.2014 roku członkom OSP Wierzchowo, OSP Świerczyna oraz OSP 

Żabinek. 

 

Na sesji interpelacje i zapytania złożyli: 

 

Radny Adam Samulewski zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1) Dokonać przeglądu lamp oświetleniowych, ponieważ bardzo często gasną i dużo lamp 

jest nieczynnych. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zgłosiła ustnie dwie interpelacje o treści: 

 

1) Wyciąć drzewo rosnące przy kwiaciarni Pani Agnieszki Ciechowicz w Świerczynie 

(działka Nr 402/9). Jest bardzo duże zagrożenie przewrócenia się drzewa podczas 

wichury na tę nieruchomość. 

 

2) Na odcinku drogi powiatowej od kościoła w kierunku tartaku w Świerczynie ustawić 

znaki ograniczające prędkość lub zamontować progi spowalniające ze względu na  



poruszające się zbyt dużą prędkością w terenie zabudowanym pojazdy ciężarowe, 

zagrażające innym uczestnikom drogi zwłaszcza pieszym i rowerzystom. 

 

Radny Józef Janicki zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1) W miejscowości Świerczyna przy krzyżu ustawić drogowskaz wskazujący 

kierunek jazdy do Wałcza. Przejazd przez miejscowość Świerczyna bez takiego 

oznakowania jest uciążliwy dla obcych kierowców i powoduje niepotrzebne 

błądzenie po miejscowości. 

 

Radna Genowefa Rosochowata poparła interpelację Radnego Adama Samulewskiego w 

sprawie przeglądu lamp oświetleniowych, które dość często gasną. 

W związku z remontem odcinka drogi powiatowej i budowy chodnika w Wierzchowie (ul. 

Leśna) Radna zapytała Wójta czy można zmienić plan budowy chodnika? Budowę chodnika 

poprowadzić w kierunku osiedla domków jednorodzinnych po jednej stronie ulicy systemem 

ciągłym, a nie jak przewiduje projekt przejście na chodnik po drugiej stronie ulicy na 

wysokości posesji Nr 3 a na wysokości posesji Nr 24 przejście z powrotem. 

 

Wójt odpowiedział, że formalnie na tym etapie nic nie można zrobić, ponieważ dokumentacja 

i specyfikacja jest określona jasno, pomimo to zadeklarował, że spróbuje podjąć rozmowę z 

Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim, ale nie obiecuje, że 

zgłoszona słuszna uwaga zostanie uwzględniona. 

 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska zapytała, czy będzie wybudowane przyłącze wodne 

na stadionie w Świerczynie? 

 

Kierownik referatu gospodarki komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska od razu udzieliła 

odpowiedzi informując, że przyłącze na stadionie będzie wykonane, wykonawca dokona tego 

nieodpłatnie. 

 

 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 7 

porządku i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

W punkcie porządku obrad „Trybuna obywatelska” głos zabrał sołtys wsi Wierzchowo i 

zapytał, dlaczego w BIP Wierzchowo nie umieszczono protokołu z XXXVII sesji Rady 

Gminy Wierzchowo, czy czasami nie pomylono numeracji sesji? Zapytał, jak przedstawia się 

realizacja zgłoszonego przez sołtysów wniosku o podniesienie diety dla sołtysów. 

 

Na powyższe zapytania odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz 

informując, że numeracja sesji jest zgodna, XXXVII sesja była sesją nadzwyczajną, na którą 

nie byli proszeni sołtysi oraz dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych, 

nadzwyczajna sesja przewidywała tylko podjęcie pilnych i niezbędnych uchwał.  

Jeśli chodzi o realizację wniosku w sprawie podniesienia diet dla sołtysów – Rada i Wójt 

pamiętają o wniosku, wniosek zostanie rozpatrzony przy opracowywaniu projektu budżetu na 

2014 rok. 



 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 8 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9  

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że wszystkie Komisje stałe 

Rady Gminy na swoich posiedzeniach pozytywnie oceniły realizację budżetu za I półrocze 

2013 roku (opinie zawierają protokoły poszczególnych komisji, stanowiące załącznik do nin. 

protokołu), budżet realizowany jest prawidłowo. 

Rada Gminy po zapoznaniu się z opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie (uchwała Nr LXXXIV.323.Z.2013) stanowiącą załącznik nr 9 

do nin. protokołu oraz sprawozdaniem z realizacji budżetu Gminy Wierzchowo za I półrocze 

2013 roku stanowiącym załącznik nr 10 do nin. protokołu, pozytywnie opiniuje realizację 

budżetu i przyjmuje sprawozdanie poprzez aklamację. 

 

Wójt powiedział, że przyjęty na ten rok budżet jest sukcesywnie realizowany, na pewno 

oczekiwania były i są dużo większe, ale nas obowiązuje stan środków, będziemy się głęboko 

zastanawiać nad nowym przyszłorocznym budżetem. 

 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 i przystąpił 

do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 i 11 

 

Informację Wójta, dotyczącą stanu zaawansowania realizacji zadań związanych z kanalizacją 

Otrzep – Świerczyna oraz pozostałych inwestycji zaplanowanych do realizacji w 2013 roku 

odczytała Klaudia Kalinowska – Kierownik referatu gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska – informacja pisemna stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Radny Ryszard Borowicz zapytał, czy jeszcze dalej jest zamiar by Sośnicę wyłączyć z 

projektu kanalizacji gminy w ramach zadania pn. budowa kanalizacji sanitarnej ściekowej dla 

miejscowości Świerczyna, Otrzep Sośnica, Będlino ze względu na wynikłe trudności dot. 

nieuregulowanych spraw spadkowych, czy to będzie jeden projekt jak wcześniej zakładano? 

 

Klaudia Kalinowska odpowiedziała: żeby nie wstrzymywać wszystkich prac związanych z 

całą inwestycją pozwoliliśmy sobie ze względu na nieuregulowane sprawy spadkowe  

niektórych nieruchomości w Sośnicy – wyłączyć Sośnicę decyzją lokalizacyjną, natomiast to 

będzie traktowane jako jedno zadanie, to nie jest tak że chcemy wyłączyć Sośnicę z systemu 

kanalizacyjnego, ona będzie realizowana również, pozwolenie na budowę będzie na 

wszystkie miejscowości. 

Wójt uzupełnił, że budowę systemu kanalizacyjnego Świerczyna, Otrzep, Sośnica Będlino 

podzieliliśmy na etapy, dla każdej miejscowości robimy osobne zadanie na kanalizację, po to 

by móc zmniejszyć koszty poprzez wykonanie niektórych prac przez Gminny Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Wierzchowie. W związku z pojawieniem się trudności 

związanych z nieuregulowanymi sprawami spadkowymi, projekt podzielono na etapy by nie 

wstrzymywać wszystkich prac. 



 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 10 i 11 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 12. 

 

 

Ad. 12 

Informację z zakresu organizacji i przebiegu wypoczynku wakacyjnego dzieci i młodzieży w 

Gminie Wierzchowo w 2013 roku kolejno przedstawili: 

1. Kierownik Biblioteki Publicznej w Wierzchowie Małgorzata Mazurkiewicz-

Nowak, 

2. Dyrektor GOKSiT w Wierzchowie Marta Łapińska, 

3. Kierownik GOPS w Wierzchowie Piotr Paszkiewicz. 

Informacje pisemne stanowią odpowiednio załącznik nr 12, 13 i 14 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 13. 

 

Ad. 13 

 

Informacje z organizacji i przebiegu Dożynek Gminnych `2013 w Gminie Wierzchowo 

złożyła Dyrektor GOKSiT w Wierzchowie Marta Łapińska – informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 13 i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 12
45

 – 13
00

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady A. Kaczorkiewicz przystąpił do realizacji punktu 14, 

stwierdził, że na sali obrad obecnych jest – 11 radnych. 

 

 

Ad.14 
 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/264/2013 w sprawie ponownej skargi Pana Mirosława 

Szmidta na działalność Wójta Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 16 

do nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami 

„za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr 

XXXVIII/265/2013 w sprawie wniesienia przez Gminę Wierzchowo dopłaty do 

spółki z ograniczoną odpowiedzialnością w organizacji – która stanowi załącznik nr 

17 do nin. protokołu. 

 



3) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/266/2013 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

lokalu użytkowego oraz zwolnienia z obowiązku oddania w najem lokalu 

użytkowego w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/267/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – która 

stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/268/2013 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia 

lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Wierzchowo – która stanowi 

załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/269/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości na 2014 rok – która stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/270/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych na 2014 rok – która stanowi załącznik nr 22 do nin. 

protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVIII/271/2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo 

na 2013 rok – która stanowi załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

Salę obrad o godz. 13
10

 opuścił Radny Wiktor Majda pomniejszając ilość członków Rady 

biorących udział w posiedzeniu do 10 osób. 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 14 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 15. 

 

 



 

 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na zgłoszone przez radnych interpelacje. 

Poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na dzisiejszej sesji, zostaną udzielone 

pisemnie. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 15 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 16. 

 

 

Ad. 16 
 

Na podstawie art. 24 h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 

(Dz.U. z 2013r. poz. 594 z późn. zm.) Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz 

przedłożył informację z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy 

Wierzchowo  oraz innych osób zobowiązanych do składania oświadczeń majątkowych na 

podstawie art. 24 h cytowanej wyżej ustawy. 

Informacje stanowią odpowiednio załącznik nr 24 i 25 do nin. protokołu. 

 

W imieniu Wójta Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich chętnych Radnych na spotkanie 

w dniu 4 listopada 2013r. w sprawie projektu budżetu gminy na 2014 rok. 

 

W tym miejscu głos zabrała Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki w 

Wierzchowie Marta Łapińska, ustosunkowała się do uwag członków Komisji Kultury, 

Kultury Fizycznej, Oświaty, Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Gminy Wierzchowo 

zgłoszonych w czasie dyskusji na posiedzeniu w dniu 22 października 2013r., cyt.: 

„Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Pozwolą państwo, że w tym miejscu chciałabym się ustosunkować do protokołu Komisji 

Kultury, która miała swoje posiedzenie 22.10. To już kolejny raz szanowna komisja 

podejmuje kwestie działalności Kierowanej przeze mnie instytucji kultury, bez mojej 

obecności, oskarżając mnie o rozmaite sprawy, które zdecydowanie mijają się z prawdą. 

Rozmawiają Państwo poza moimi plecami nie dając mi absolutnie szansy na sprostowanie 

tych kłamliwymi informacji.  

Sprawa remontu sali wiejskiej w Wielbokach. Wielokrotnie odpowiadałam na to pytanie, że 

w tegorocznym budżecie niestety nie posiadam środków, które mogłabym przeznaczyć na 

chociażby odświeżenie tej sali, a wybiałkowanie jej wapnem, państwo wybacza, ale nie jest to 

garaż ani piwnica tylko miejsce użyteczności publicznej, czasy PRL-u już się dawno 

skończyły a my jesteśmy w XXI wieku. Poza tym, przypominam Państwu, że to właśnie ja w 

swoim projekcie budżetowym na rok 2013 ujęłam remont tejże sali. Niemniej jednak Państwo 

wykreśliliście tę inwestycje z realizacji. Dodam jeszcze iż 11.09.2008 roku została wydana 

decyzja na pozwolenie na budowę nr  AB.GS.7351-1-4/19/2007.  Decyzja ta dotyczyła 

remontu kapitalnego tejże Sali. Projekt budowlany z pewnością był kosztowny, zaś dzisiaj 

wydana wówczas decyzja straciła swoją moc prawną. Dlatego bardzo proszę nie obarczać 

mnie winą za ten stan rzeczy.  

Takie typu działania to czyste wymuszenie. Nie muszę chyba przypominać Państwu o 

dyscyplinie finansów publicznych. W tegorocznym projekcie budżetowym również w planach 



inwestycyjnych ośrodka została umieszczona ww. inwestycja i to tylko od państwa zależy, 

czy zostanie to wprowadzone do budżetu.  

Secundo - sprawa nagradzania przeze mnie dzieci na koniec roku szkolnego i to na forum 

społeczności uczniowskiej. Fundusze na zakup nagród pochodzą z wpłat dzieci 

uczęszczających na zajęcia edukacyjne prowadzone przy ośrodku jak również od sponsora. 

Czy wg Państwa dzieci mają finansować remont świetlicy wiejskiej? Nie uważają Państwo, że 

to wysoce niemoralne? Poza tym nagradzanie dzieci na forum społeczności uczniowskiej ma 

wymiar iście pedagogiczny. Nagradzane dzieci podnoszą swoją samoocenę, jest to dla nich 

ogromna nobilitacja, motywacja do dalszych działań na rzecz własnego rozwoju 

artystycznego. Poza tym stanowi to zachętę dla innych. Szkoła to najlepsze miejsce dla tego 

typu przedsięwzięć. Poza tym zostało to uzgodnione z panią dyrektor szkoły, tak więc nie do 

końca rozumiem Pani wątpliwości. W ubiegłym roku również grupa dzieci uczęszczających 

na zajęcia edukacyjne została nagrodzona. Dzięki oczywiście wsparciu sponsora dzieci 

spędziły cały dzień w sposób aktywny w stadninie konnej, gdzie czekało na nich wiele 

atrakcji.  

Mówi się o mnie jakobym nic nie robiła, dlatego też pozwolą państwo przybliżę państwu to, 

co udało mi się osiągnąć w tak krótkim okresie czasu. Przypomnę, że jestem dyrektorem 

ośrodka od 2.5 lat. W ciągu 2.5 lat mojej pracy na stanowisku dyrektora gminnego ośrodka 

kultury pozyskałam 689 976,92 zł. a wartość całkowita wszystkich projektów to kwota 1 144 

327,36 zł. Są to projekty zarówno miękkie jak i twarde. Idąc po kolei: 

1. Zawody sportowe pn. "Wielkie rżnięcie" dwie edycje. Wartość obydwu projektów to 33 

857,56 zł. a kwota dofinansowania 22 257,10 zł. 

2. Gminne Święto Plonów 2011 rok. projekt złożony przez panią Jolantę Banaszek. 

Uzupełniony i rozliczony przeze mnie. Wartość projektu 14 478,96 zł. zwrot w wysokości 

9478,00 zł. 

3. Dwie edycje zawodów sportowych pn. święto wody. Wartość obydwu projektów 65 583,63 

zł. Kwota dofinansowania 47 715,76 zł. 

4. Modernizacja i rozbudowa sali wiejskiej w Będlinie. Wartość projektu 45 000,00zł., 

wnioskowana kwota dofinansowania 29 268,00 zł. 

5. Remont dachu sali wiejskiej w Sośnicy. podpisano umowę na realizacje zadania. Z uwagi 

na fakt, iż aby uzyskać dofinansowanie na dalszy remont sali wiejskiej trzeba było odstąpić 

od umowy. 

6. Modernizacja sali wiejskiej w Sośnicy. Wartość projektu 125 787, 36zł., wnioskowana 

kwota dofinansowania 81 895,00 zł. Podpisano umowę na realizacje zadania, która nastąpi w 

przyszłym roku. 

7. Remont ośrodka kultury w Wierzchowie. Projekt został wstępnie rekomendowany do 

dofinansowania w ramach PO Ryby. wartość projektu 722 000,00 zł,  kwota dofinansowania 

412 000,00 zł. Planowany termin realizacji inwestycji to rok 2014. 

8. Zakup nagłośnienia dla ośrodka kultury. Wartość całkowita projektu to 29 946,00 zł. 

dofinansowanie  19 477,06 zł. Nastąpi podpisanie umowy. 

9. Budowa zaplecza szatniowo magazynowego na terenie przy stadionie. wartość projektu 55 

251,20 zł. dofinansowanie w wysokości 33 738,00 zł. Projekt wstępnie rekomendowany do 

dofinansowania w ramach PROW. 

10. Zagospodarowanie Lasku Arkońskiego - budowa wiaty wraz z ławami i grillem oraz 

zakup siłowni zewnętrznej dla mieszkańców. Wartość projektu to 52 422,65 zł. wnioskowana 

kwota dofinansowania 34 148,00 .  

11. Oprócz tego ośrodek złożył projekt na zagospodarowanie jeziora Dramienko. Niemniej 

jednak nie uzyskał on dofinansowania. Oczywiście w przyszłości będziemy sie szukać 

możliwości pozyskania funduszy zewnętrznych na realizacje tego zadania. Posiadamy pełna 

dokumentacje techniczną.  



Proszę Państwa, w ciągu 2 lat swojej pracy na stanowisku dyrektora pozyskałam ok. 

1200,000,00 zł co stanowi czterokrotność rocznego budżetu ośrodka kultury. 

Kiedy rozpoczęłam tu pracę 2 lata temu stan przekazanej mi infrastruktury był w opłakanym 

stanie z wyjątkiem tych 2 wyremontowanych świetlic. Musiałam zamknąć świeżo oddaną salę 

w Będlinie gdyż zagrażała bezpieczeństwu korzystających z niej osób. Krok po kroku staram 

się pozyskiwać środki zewnętrzne na poczet poprawy tejże infrastruktury.” 

 

Radny Ryszard Borowicz ponownie wrócił do sprawy likwidacji linii autobusowej o godz. 

10
00

 ze Świerczyny do Wierzchowa i zaapelował do Wójta i Rady o podjęcie działań w 

sprawie utrzymania omawianej linii. 

 

W toku dyskusji Rada postanowiła o podjęciu stanowiska o następującej treści: 

„Rada Gminy Wierzchowo protestuje przeciwko notorycznemu i ciągłemu likwidowaniu 

linii autobusowych na terenie Gminy Wierzchowo i jednocześnie upoważnia Wójta Gminy 

Wierzchowo do podjęcia rozmów z kierownictwem PKS w celu zablokowania 

wstrzymywania i likwidacji linii autobusowych.” 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 16 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji pkt 17. 

 

 

Ad. 17 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 13
30

 zamknął obrady XXXVIII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

Podpis protokolanta: 

1. K.Kalinowska   ……………….. 

 


